
Finansudvalget

Til: Finansministeren

Dato: 12. december 2016

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

FIU alm. del

Samrådsspørgsmål V
Blev der i september og oktober 2008 mellem staten/Nationalbanken og ATP
opnået en ”forståelse” om, at ATP skulle sælge en betydelig del af sine værdi-
papirer i US dollars for på den måde at styrke den danske valutabeholdning
og dermed sikre likviditet til, at bl.a. danske banker havde adgang til dollars
for at kunne indfri sine låneforpligtelser i den valuta? Blev der i den forbindel-
se indgået en forståelse om, at staten for første gang udstedte 30-årige obli-
gationer, som pensionskasserne efterspurgte, og at disse obligationer blev
udstedt i to omgange fordi ATP i første omgang ikke fik en andel af disse obli-
gationer som forventet?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Pelle Dragsted (EL).

På udvalgets vegne

Joachim B. Olsen
formand
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